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Protokół nr XV/15 
XV sesji Rady Miejskiej 

odbytej w dniu 29 września 2015 r. 
 

 
       Przewodniczący Rady Miejskiej, Pan Artur Pokora o godz. 9.00 w sali konferencyjnej 
Ratusza, na Placu Wolności 1 w Bystrzycy Kłodzkiej otworzył obrady piętnastej sesji Rady 
Miejskiej VII kadencji.           
Powitał serdecznie wszystkich radnych, Burmistrza, zaproszonych gości.   
 
Zgodnie z listą obecności, aktualnie w posiedzeniu uczestniczyło 15 radnych, co wobec 
ustawowego składu rady wynoszącego 15 osób, stanowi kworum pozwalające na 
podejmowanie prawomocnych uchwał.  

 
Lista obecności – stanowi załącznik Nr 1 

 
Porządek obrad przedstawiał się następująco: 
   1.  Otwarcie obrad. 
   2.  Powołanie sekretarza sesji. 
   3.  Podjęcie uchwał w sprawach: 
       1/ wyboru ławników do Sądu Rejonowego w Kłodzku; 
       2/ zmiany w budżecie gminy w roku 2015; 
       3/ zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej w 2015 r.; 

4/ wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń 
  kanalizacyjnych Zakładu Wodociągu i Kanalizacji w Bystrzycy Kł.; 
5/ określenie tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dla nauczycieli 
  zatrudnionych na określonych stanowiskach. 

   4.  Sprawozdanie z wykonania planu finansowego i rzeczowego za I półrocze 2015 r. 
   5. Wykonanie planów finansowych przez instytucje kultury w Bystrzycy Kłodzkiej za 
        I półrocze 2015 r. 
   6.  Zatwierdzenie protokołu z sesji. 

     7.  Informacje Burmistrza. 
   8.  Zapytania radnych. 

     9.  Informacje Przewodniczącego Rady. 
   10.  Sprawy różne i wolne wnioski. 
   11.  Zamknięcie I części obrad. 
 
W związku z tym, że nikt z obecnych na Sali nie zgłaszał uwag do proponowanego porządzku 
dziennego, Przewodniczący Rady zgłosił następujący projekt uchwały: 
1/ w sprawie zawarcia umowy partnerskiej z Gminą Zdobnice (Republika Czeska). 
 
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za jednogłośnie wniosek 
przyjęła. 
 
Ad 2. Powołanie sekretarza sesji. 
Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji punktu – „Powołanie sekretarza sesji”                                          
i zaproponował, aby funkcję sekretarza pełnił Wiceprzewodniczący Rady – Leszek Stróż. 
W związku z tym, że nie było uwag, Przewodniczący poddał pod głosowanie propozycję. 
Za wyborem sekretarza sesji w osobie radnego Leszka Stróża w głosowaniu wzięło udział                            
15 radnych, za oddano 15 głosów, jednogłośnie.    
Przewodniczący przypomniał również, że wnioski sekretarzowi sesji zgłaszane powinny  
 
 
 



2 

 

być na piśmie.  
 
Ad. 3. Podjęcie uchwał w sprawach. 

1/ Przewodniczący Rady – przedstawił projekt uchwały Rady Miejskiej w Bystrzycy Kłodzkiej             

w sprawie wybory ławników do Sądu Rejonowego w Kłodzku. Poinformował, że prezes Sądu 

Okręgowego w Świdnicy pismem z dnia 18 maja 2015 r. do Sądu Rejonowego w Kłodzku na 

kadencję w latach 2016 – 2019 Rada Miejska w Bystrzycy Kłodzkiej winna wybrać łącznie 4 

ławników w tym 2 do Wydziału Rodzinnego i Nieletnich i 2 do Wydziału Pracy. Informacje                       

o naborze kandydatów na ławników były opublikowane w Biuletynie Informacji Publicznej                      

w zakładce „Wybory ławników na kadencję 2016 – 2019” oraz w Informatorze samorządowym                   

w Biuletynie Bystrzyckim. Kandydatów na ławników mogli zgłaszać radom gmin: prezesi 

właściwych sądów, stowarzyszenia, organizacje społeczne i zawodowe z wyłączeniem partii 

politycznych, oraz co najmniej 50 obywateli mających czynne prawo wyborcze zamieszkujących 

na stałe na terenie gminy dokującej wyboru w terminie do dnia 30 czerwca ostatniego roku 

kadencji. Poinformował, że na ławników do Wydziału Rodzinnego i Nieletnich zgłosiło się 3 

kandydatów, a do Wydziału Pracy 2 kandydatów. Przewodniczący dodał, że zgodnie z art. 162 

§ 9 ustawy z dnia 27 lipca 2001 r. Prawo o ustroju sądów powszechnych wystąpił do Komendy 

Wojewódzkiej Policji z prośbą o przesłanie informacji o kandydatach. W dniu 3 sierpnia 2015 r. 

otrzymał informację, że kandydaci na ławników w osobach: Katarzyna Janoszka – Linstedt, 

Barbara Krakiewicz, Barbara Pojasek, Urszula Zwierzyńska – Leonarczyk, Ryszard Żukowski 

nie figurują w policyjnych systemach informatycznych. Ponadto Przewodniczący poinformował, 

że zgodnie z zapisami ustawowymi na sesji w dniu 17 lipca 2015 r. powołany został zespół ds. 

opiniowania kandydatów na ławników. Przedstawił informację z posiedzenia zespołu ds. 

opiniowania kandydatów na ławników, który odbył się 11 września br. i odczytał protokół. Dodał, 

że każdy z radnych otrzymał wykaz kandydatów do Wydziału Rodzinnego i Pracy. 

Poinformował, że przepisy ustawy – Prawo o ustroju sądów powszechnych precyzują, że 

wyboru ławników dokonuje się w głosowaniu tajnym w związku z czym istnieje potrzeba wyboru 

komisji skrutacyjnej, która przeprowadzi całość głosowania – poprosił o zgłaszanie kandydatów 

do komisji skrutacyjnej. Pani Władysława Płoch zgłosiła Panią Danutę Koniuszek, która wyraziła 

zgodę. Pan Dariusz Krzemiński zgłosił Pana Mariana Adamów, który wyraził zgodę. Pan Jerzy 

Klajn zgłosił Panią Agnieszkę Jędrak, która wyraziła zgodę. Rada w obecności 15 radnych, w 

głosowaniu jawnym, 14 głosami za, 1 radny nie brał udziału w głosowaniu, przyjęła 

zaproponowany skład komisji skrutacyjnej:   

1. Danuta Koniuszek 

2. Marian Adamów 

3. Agnieszka Jędrak 

Przewodniczący – poprosił komisję skrutacyjną o wybranie ze swego grona 

przewodniczącego, przygotowanie kart do głosowania i przedstawienie zasad głosowania do 

Wydziału Rodzinnego i Nieletnich. Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej Marian Adamów 

odczytał zasady głosowania na ławników do Wydziału Rodzinnego i Nieletnich Sądu 

Rejonowego w Kłodzku. 

Przewodniczący Rady – zadał pytanie, kto jest za zatwierdzeniem regulaminu zasad 

głosowania do Wydziału Rodzinnego i Nieletnich. 

Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, przyjęła regulamin zasad 

głosowania do Wydziału Rodzinnego i Nieletnich. 
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Mieczysław Kamiński – zabrał głos odnośnie liczebności ławników z Gminy Bystrzyca Kłodzka 

i z innych gmin. Dodał, ze niestety ustawodawca co chwilę zmniejsza ilość ławników w Sądzie 

Rejonowym, już nie ma ławników w Wydziale Cywilnym, pozostali tylko ławnicy w Wydziale 

Rodzinnym i Nieletnich i Wydziale Pracy i niestety na naszą dużą gminę mamy do wybory tylko 

4 ławników. Poinformował, że sam dwukrotnie był ławnikiem w Kłodzku, w Wydziale Karnym i w 

Wydziale Pracy i wtedy z Bystrzycy Kłodzkiej było kilkunastu ławników. Powiedział, że nie wie 

jakimi kryteriami kieruje się ustawodawca, że w Bystrzycy mamy tylko 4 ławników do wyboru. 

Poinformował, że w związku z nieoficjalnymi rozmowami dowiedział się, że jest zamiar likwidacji 

Wydziału Pracy Sądu Rejonowego w Kłodzku i przeniesienia go do Ząbkowic Śląskich. 

Poinformował, że w czasie rozmowy zobowiązał się, że zgłosi na sesji Rady wniosek aby Rada 

Miejska w Bystrzycy Kłodzkiej wypowiedziała się na temat obrony Wydziału Pracy, żeby 

pozostał w interesie naszych mieszkańców, aby pozostał ten wydział w Kłodzku a nie był 

połączony i przeniesiony do Ząbkowic Śląskich. 

Burmistrz – poinformowała, że już otrzymała tą informację o takim zamiarze. Poinformowała 

pana Mieczysława, że to jest informacja, którą chciała poruszyć w sprawach różnych aby taki 

wniosek czy apel ze strony naszej Rady Miejskiej zgłosić. Odnośnie ilości ławników z Gminy 

Bystrzyca Kłodzka, być może jesteśmy grzeczną gminą i z tego powodu nie ma takiej ilości 

spraw z Gminy Bystrzyca Kłodzka i nie ma takiej potrzeby ilości ławników. Dodała, że obecnie 

wszyscy liczą się z kosztami, mimo tego, że jest to tylko zwrot kosztów podróży i występuje 

niewielka refundacja straconego czasu, to jednak wszystkie instytucje liczą te koszty, w tym 

także Sąd. Poinformowała, że mogli zlikwidować liczbę etatów albo zmniejszyć liczbę ławników, 

dodała, że to jest przykre ale taka jest rzeczywistość. 

Marian Adamów Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej – poprosił o wpisanie daty na kartach 

do głosowania. Przeprowadził tajne głosowanie według listy obecności. Odczytał protokół 

komisji skrutacyjnej z wyborów ławników do Wydziału Rodzinnego i Nieletnich, w której skład 

wchodzą: przewodniczący – Marian Adamów, sekretarz – Agnieszka Jędrak, członek – Danuta 

Koniuszek. Po wyjęciu kart w z urny i ich przeliczeniu stwierdzono: na ławników do Wydziału 

Rodzinnego i Nieletnich Sądu Rejonowego w Kłodzku na kadencję w latach 2016 – 2019 

zgłoszono następujące kandydatury: 

1. Pani Barbara Pojasek – liczba głosów za 0 

2. Pani Urszula Zwierzyńska – Leonarczyk – liczba głosów za 15 

3. Pan Ryszard Żukowski – liczba głosów za 15 

Jak wynika z protokołu, Pani Urszula Zwierzyńska – Leonarczyk z liczbą głosów za 15 i Pan 

Ryszard Żukowski z liczbą głosów za 15 zostali wybrani na ławników Wydziału Rodzinnego i 

Nieletnich Sądu Rejonowego w Kłodzku. 

Przewodniczący Rady – przedstawił projekt uchwały Rady Miejskiej w Bystrzycy Kłodzkiej w 

sprawie wyboru ławników do Wydziału Rodzinnego i Nieletnich Sądu Rejonowego w Kłodzku. 

 

Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, podjęła:   

 

Uchwałę Nr XV/123/15 

w sprawie wyboru ławników do 

Wydziału Rodzinnego i Nieletnich Sądu Rejonowego w Kłodzku 

 

Marian Adamów Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej – odczytał zasady głosowania na 

ławników do Wydziału Pracy Sądu Rejonowego w Kłodzku. 
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Przewodniczący Rady – zadał pytanie, kto jest za zatwierdzeniem regulaminu zasad 

głosowania do Wydziału Pracy. 

Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, przyjęła regulamin zasad 

głosowania do Wydziału Pracy. 

Marian Adamów Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej – poprosił o wpisanie daty na kartach 

do głosowania. Przeprowadził tajne głosowanie według listy obecności. Odczytał protokół 

komisji skrutacyjnej z wyborów ławników do Wydziału Pracy, w której skład wchodzą: 

przewodniczący – Marian Adamów, sekretarz – Agnieszka Jędrak, członek – Danuta 

Koniuszek, po wyjęciu kart w z urny i ich przeliczeniu stwierdza: na ławników do Wydziału Pracy 

Sądu Rejonowego w Kłodzku na kadencję w latach 2016 – 2019 zgłoszono następujące 

kandydatury: 

1. Pani Katarzyna Janoszka – Linstedt – liczba głosów za 15 

2. Pani Barbara Krakiewicz – liczba głosów za 15 

Jak wynika z protokołu, Pani Katarzyna Janoszka – Linstedt z liczbą głosów za 15 i Pani 

Barbara Krakiewicz z liczbą głosów za 15 zostali wybrani na ławników Wydziału Pracy Sądu 

Rejonowego w Kłodzku. 

Przewodniczący Rady – przedstawił projekt uchwały Rady Miejskiej w Bystrzycy Kłodzkiej w 

sprawie wyboru ławników do Wydziału Pracy Sądu Rejonowego w Kłodzku. 

 

Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, podjęła:   

 

Uchwałę Nr XV/124/15 

w sprawie wyboru ławników do 

Wydziału Pracy Sądu Rejonowego w Kłodzku 

 

Przewodniczący Rady oraz Pani Burmistrz pogratulowali nowo wybranym ławnikom na 

kadencję w latach 2016 – 2019. 

 

2/ Przewodniczący Rady – przedstawił kolejny projekt uchwały Rady Miejskiej w Bystrzycy 

Kłodzkiej w sprawie zmiany w budżecie gminy w roku 2015. Poprosił Panią Burmistrz o 

informację dotyczącą projektu uchwały. 

Burmistrz – poinformowała, że na Komisji Budżetu i Finansów szczegółowo omawiano zmiany 

w budżecie. Dodała, że najważniejsze informacje to takie, że budżet zwiększa się o 482 346,23 

zł., a wydatki zwiększają się o kwotę 470 966,23 zł. Największymi zmianami jest to, że bardzo 

duża kwota jest przeznaczana na dokumentacje, mi. in. kanalizację i media w strefie (140 000 

zł.), ponad 13 000 zł. dla Miejsko Gminnego Ośrodka Kultury, aby poradzić sobie z 

dokumentacją i inwestycją jeśli chodzi o odwodnienie od strony ul. Wojska Polskiego, jest to 

zasadne w tej chwili do wykonania bo będzie wykonywany remont ul. Wojska Polskiego przez 

Powiat.  Poinformowała, że jest propozycja aby wykonać dokumentacje dla wieży widokowej na 

Jagodnej. Prawie 40 000 zł. jest z przeznaczeniem na wykonanie muru oporowego przy tzw. 

Marysieńce, po zeszłorocznej katastrofie budowlanej. Dodała, że jest dotacja przedmiotowa dla 

CIS – u. Pani Burmistrz powiedziała, że odnośnie pobytu dzieci w rodzinach zastępczych widać, 

że zaplanowana kwota na początku roku jest niewystarczająca, jest teraz dodatkowe 65 000 zł., 

ale dodała, że nie wie czy będą wystarczające. Poinformowała, że to jest następne zadanie, 

które spadło na gminę, bez pieniędzy z budżetu państwa. Ponadto powiedziała, że ponad 

20 000 zł. przeznaczone jest na wykonanie dokumentacji projektowo kosztorysowej dla zadania 

pn. „Zagospodarowanie terenu rekreacyjnego w Długopolu Zdroju”. Dotacja dla Miejsko 
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Gminnego Ośrodka Kultury. 45 000 zł. przeznaczone jest na wykonanie dokumentacji 

projektowo kosztorysowej dla zadania pn. „Budowa Wiejskiego Ośrodka Kultury w Idzikowie”. 

Kosztorys na 2 500 000 zł. jaki jest na remont starego Domu Kultury jest to kwota, którą byśmy 

niepotrzebnie wydali, bo według otrzymanej koncepcji 1 200 000 zł. kosztuje wybudowanie 

nowego Domu Kultury łącznie z zaspokojeniem straży pożarnej, biblioteki. Panu Burmistrz 

powiedziała, że wydaje się to zasadne aby pójść w tym kierunku. 20 000 zł. dla zespołu 

sportowego „Polonia”. 20 000 zł. na zapłatę za wodę zużytą na basenie podczas tego sezonu. 

Dodała, że są to zmiany zgłaszane przez nasze wydziały i instytucje podległe. Urealniane są 

wydatki, ponieważ wiadomo już, że lokal na „Pod Makami” po przetargu jest zaoszczędzona 

kwota ponad 22 000 zł. więc została ona przesunięta. Ponadto dodała, że są też darowizny np. 

od Nadleśnictwa na festiwal „Wołowina Sudecka” w Marianówce czy szkołę w Wilkanowie, która 

otrzymała 40 000 zł. na salę przyrodniczą z Tauron – u. Także to są najważniejsze zmiany. 

Janusz Gałan – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – poinformował, że Komisja na 

posiedzeniu w dniu 28 września 2015 r. w sprawie zmiany w budżecie gminy w roku 2015 /9 za 

– jednogłośnie/. 

Mieczysław Kamiński – mówi, że zauważył jeszcze dotację do Miejsko Gminnego Ośrodka 

Kultury – dożynki gminne 10 000 zł. Poprosił Panią Skarbnik lub Panią Burmistrz o podanie 

łącznej kwoty jaka została wydana na dożynki w roku 2015. 

Burmistrz – odpowiedziała, że 80 000 zł. 

 

Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, podjęła:   

 

Uchwałę Nr XIV/125/15 

 w sprawie zmiany w budżecie gminy w roku 2015 

 

3/ Przewodniczący Rady – przedstawił kolejny projekt uchwały Rady Miejskiej w Bystrzycy 

Kłodzkiej w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej w 2015 r. Poprosił Panią 

Burmistrz o informację w sprawie projektu uchwały. 

Burmistrz – poinformowała, że jest to pokłosie przyjętej uchwały dotyczącej zmian w budżecie 

gminy z tym, że zwiększyła się kwota w budżecie i zmieniły się sprawy dotyczące zadań 

inwestycyjnych, dlatego jest to nieodłączna uchwała dotycząca zmian w budżecie. 

Janusz Gałan – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – poinformował, że Komisja na 

posiedzeniu w dniu 28 września 2015 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały w sprawie 

zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej w 2015 r. /8 za – jednogłośnie/. 

 

Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, podjęła:   

 

Uchwałę Nr XIV/126/15 

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej w 2015 r. 

 

4/ Przewodniczący Rady – przedstawił kolejny projekt uchwały Rady Miejskiej w Bystrzycy 

Kłodzkiej w sprawie wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i 

urządzeń kanalizacyjnych Zakładu Wodociągu i Kanalizacji w Bystrzycy Kł. Poprosił Panią 

Burmistrz o wprowadzenie do tematu. 

Burmistrz – poprosiła aby głosować na uchwałę z uwzględnieniem autopoprawki przekazanej 

radnym dotyczącej skanalizowania terenów podstrefy Wałbrzyskiej Specjalnej Strefy 

Ekonomicznej. Dodała, że radni otrzymali plany, jakie są założone do zrealizowania przez 
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Zakład Wodociągów i Kanalizacji do 2018 r., przypomniała, że są w nich zadania fizycznie 

wykonane ale nie zostały rozliczone, dlatego również się znalazły w planie. Dodała, że uważa, 

że jedną z ważniejszych spraw jest pomysł na wykonanie lokalnej oczyszczalni ścieków w 

Międzygórzu. Podkreśliła, że zwodociągowanie i skanalizowanie Wałbrzyskiej Specjalnej Strefy 

Ekonomicznej jest bardzo ważne. Poinformowała, że uczestniczyła w rozmowach z geodetami 

dotyczącymi wykonania map do celów projektowych, aby wykonać je jak najszybciej oraz 

propozycja przejścia trasy aby była ona jak najkrótsza, być może uda się, że będzie to nie 1 

kilometr i będzie można uniknąć decyzji środowiskowej. Dodała, że oczywiście inne prace są 

tam zapisane, podziękowała bardzo, bo jest to niedługi czas do 2018 roku, kwota jest pokaźna, 

ale miejmy nadzieję, że nie tylko RPO i Narodowy Fundusz Ochrony Środowiska czy Fundusz 

Spójności ale też i PROW, który jest dobrym programem jeśli chodzi o pozyskanie pieniędzy i 

ich rozliczenie. 

Janusz Gałan – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – poinformował, że Komisja na 

posiedzeniu w dniu 28 września 2015 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały w sprawie 

wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych 

Zakładu Wodociągu i Kanalizacji Sp. z o.o. w Bystrzycy Kł. ze zmianą polegającą na tym, aby w 

załączniku w punkcie 5 – Nakłady inwestycyjne – w tabeli pod pozycją 12 dopisać: „oraz sieci 

kanalizacji sanitarnej dla podstrefy” /8 za – jednogłośnie/. 

Mieczysław Kamiński – powiedział, że dopisanie w dniu wczorajszym (tj. 28.09.2015 r.) kwoty 

1 500 000 zł. na podstrefę Wałbrzyskiej Specjalnej Strefy Ekonomicznej na ul. Kolejowej w 

Bystrzycy Kłodzkiej na pewno jest zasadne, ale widzi, że pani Prezes wpisała źródło do 

realizacji bez środków zewnętrznych. Zapytał czy nie ma już żadnych możliwości czy szans na 

pozyskanie środków? Bo jest napisane, że realizacja ze środków własnych, nawet bez próby 

walki pani Prezes? 

Burmistrz – odpowiedziała, że dla zmediowania terenów dla celów przemysłowych z RPO w 

naszym obszarze, a to są 3 powiaty: powiat dzierżoniowski, powiat ząbkowicki i powiat kłodzki. 

Powiedziała, że mamy kwotę kilkudziesięciu milionów złotych i po przeanalizowaniu potrzeb 

poszczególnych czterech gmin dla wykonania tych przyłączy sieci kanalizacyjnych i nie tylko 

okazuje się, że tych pieniędzy w RPO wystarcza dla nas. Dodała, że tutaj nie ma żadnych 

obaw, jeżeli będzie gotowa dokumentacja będzie nabór wniosków, a z tego co wie, w drugiej 

połowie przyszłego roku będzie nabór wniosków, my będziemy już gotowi i złożymy dokumenty. 

Jeżeli będzie wszystko w porządku otrzymujemy te środki i jest to 90% dofinansowania. 

Marta Konieczna – Morawa Prezes Zakładu Wodociągów i Kanalizacji – dodała, że jest 

mowa o ostatniej tabeli, że tam nie powalczyła, potwierdziła, że nie wpisała żadnego programu, 

poinformowała, że nie wpisała bo to jest tylko i wyłącznie plan. Założenie jest takie żeby 

pozyskiwać jak najwięcej pieniążków zewnętrznych. Powiedziała, że strefa i tereny 

przemysłowe są dla nich nowym tematem w związku z czym będą sięgali porad gminy i 

Wydziału Inwestycji, dlatego że do tej pory ZWiK pozyskiwał pieniądze głównie dla terenów, 

osiedli i mieszkańców a nie dla terenów przemysłowych. Dodała, że jeżeli będą takie możliwości 

to z takich możliwości skorzystają. 

Dariusz Piotrowski – zwrócił się z pytaniem cyt.: „Pani Burmistrz dzisiaj powiedziała, że gaz 

mniej więcej do czerwca 2016 roku do strefy, pani Prezes powiedziała, że przyłącze 

wodociągowe do listopada tego roku, a jak z tą kanalizacją? Czy jesteśmy w stanie chociaż 

określić ramowo, żeby zakończyć to do 2016 roku wszystko w strefie?”. 

Marta Konieczna – Morawa Prezes Zakładu Wodociągów i Kanalizacji – odpowiedziała 

radnemu, że wczoraj była rozmowa, że są dopiero na etapie wyłonienia projektanta i dodała, że 

na to wszystko potrzeba czasu. Powiedziała, że w planie jest to wpisane na 2016 rok, jeżeli w 
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tym roku uda się wykonać dokumentację projektową, na dzień dzisiejszy najpierw muszą 

powstać mapy, a to też trochę potrwa, to realizacja tak krótkiego odcinka kanalizacji nie potrwa 

długo, dodała, że rok 2016 jest realnym rokiem, przy czym muszą być przygotowani 

dokumentacyjnie, do końca roku powinien powstać projekt. 

Burmistrz – dodała, że nabór na wykonanie tych mediów będzie w drugim półroczy przyszłego 

roku, więc do końca czerwca musimy mieć pozwolenie na budowę już prawomocne. 

Powiedziała, że uważa, że to jest taki czas, że spokojnie wszystko zostanie wykonane. 

Powiedziała, że mapy są zlecone geodecie, geodeta jest umówiony na fizyczne przejście 

całego terenu, ponieważ to musi być rzetelna mapa. Przekazała, że wykonanie takiej mapy trwa 

w granicach półtora miesiąca, ale uważa, że w ciągu trzech tygodni sobie z tym poradzi, bo jest 

to dla niego priorytet i my też naciskamy. Powiedziała, że skoro są przeznaczone pieniądze na 

wykonanie tej dokumentacji już jutro zaczną się prace nad wyłonieniem wykonawcy, poprzez 

zapytanie ofertowe, ponieważ jest to kwota do 30 000 euro, co też skróci czas i procedurę. 

Dodała, że uważa, że firma wykonująca dokumentację zrobi szybko i najpóźniej w lutym będzie 

można wystąpić o pozwolenie na budowę.  

Dariusz Piotrowski – odpowiedział, że nie będzie potrzebne pozwolenie na budowę jeżeli to 

będzie przyłącze. 

Marta Konieczna – Morawa Prezes Zakładu Wodociągów i Kanalizacji – odpowiedziała, że 

to jest budowa sieci i projekt wymaga pozwolenia na budowę zgodnie z przepisami. 

Burmistrz – dodała, że pan Dariusz zapewne będzie nam tego pilnował.  

Leszek Stróż – zwrócił się z pytaniem, kiedy będzie termin realizacji przyłącza Osiedle – 

Szklarka, bo wyczytał, że w 2018 roku. 

Marta Konieczna – Morawa Prezes Zakładu Wodociągów i Kanalizacji – odpowiedziała, jest 

wpisany 2018 rok dlatego, że nie mają jeszcze pozwolenia na budowę, a jak tylko je uzyskają to 

będą pozyskiwać pieniądze. Prawdopodobnie realizacja będzie z Programu Rozwoju Obszarów 

Wiejskich gdzie jest wysoki poziom dofinansowania. Dodała, że nie ma jeszcze pozwolenia na 

budowę i że są w trakcie uzgodnień, bo był problem ze strażakami i z zabezpieczeniem ppoż tej 

osady, ale udało się nadać sprawie bieg dzięki Pani Burmistrz. Zabezpieczenie ppoż kłóci się z 

kolei z uzyskaniem odpowiedniej jakości wody w sieci. Dodała, że jak tylko będzie pozwolenie 

na budowę będą pozyskiwać środki i że ma nadzieję, że 2018 rok to ostateczna data. 

Powiedziała, że zrobią wszystko aby to zrobić jak najszybciej. Powiedziała, że to jest plan i jak 

tylko będą pieniądze przystępują do realizacji.  

Burmistrz – zwróciła się z informacją do pana Leszka, że gmina jest zdeterminowana jeśli 

chodzi o wykonanie tej inwestycji. Dodała, że nie było możliwości pozyskania środków, a na ten 

rok w budżecie zabezpieczona została pełna kwota wykonania tej sieci. Powiedziała, że nie 

przewidzieli, że problemem będą sami ludzie, którzy potrzebują tej wody i to jest smutne i 

tragiczne w tej sprawie, bo sami sobie robią problem, a my nie możemy przyspieszyć sprawy. 

Dodała, że pan Leszek był świadkiem spotkań i był proszony o interwencję.  

Leszek Stróż – dodał, że wszystko się zgadza, ale zauważył odległy termin, a mieszkańcy 

odwiedzają jego dom i w dzisiejszym dniu nie mają wody. 

Burmistrz – odpowiedziała, że w dniu dzisiejszym woda została dowieziona. Gmina jest 

głównym odpowiedzialnym za wykonanie inwestycji, czyli Burmistrz ponosi konsekwencje, a 

gmina jest zdeterminowana i dała 400 000 zł. i państwo to przegłosowali, nie korzystając ze 

środków zewnętrznych, to jeżeli ludzie podpiszą pewne dokumenty do wreszcie będzie można 

wystąpić o pozwolenie na budowę. Dodała, że ma nadzieję, że wkrótce wszystko się wyjaśni. 

Marta Konieczna – Morawa Prezes Zakładu Wodociągów i Kanalizacji – dodała, że najpierw 

muszą być uzgodnienia. Powiedziała, że Gmina zrobiła niesamowity gest w stosunku do tych 
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mieszkańców gdy Nadleśnictwo się „na nich wypięło” i dotychczasowy dostawca wody, który 

brał za nią pieniądze wykorzystał mieszkańców, którzy płacili za wodę po cenach takich, jakie 

pobierają za wodę wodociągi, przy czym w cenie jest modernizacja urządzeń, jakość wody, 

ciągła dostawa i szereg innych rzeczy, natomiast tam tego nie było. Dodała, że sama jako 

Zakład Wodociągów nie ma prawa rozwiązać z odbiorcą umowy. Powiedziała, że chcą zrobić 

jak najlepiej i chcą pomóc tym mieszkańcom, ale ci ludzie powinni zrozumieć, że nie można nic 

zrobić wbrew obowiązującym przepisom, a dostarczana im woda musi być dobrej jakości, a ci 

ludzie sami robią problemy. 

Mieczysław Kamiński – powiedział, że kilka lat temu zdecydowanie krytykował spółkę gminną, 

ponieważ podwyższone były ceny wody i ścieków natomiast inwestycji było bardzo mało. Teraz 

projekt modernizacji i realizacja tych inwestycji w tamtym roku i tym roku jest tak duży, że 

zaczyna się obawiać czy to nie przerośnie naszych możliwości. Dodał, że jest to duży zakres 

inwestycji i że tutaj będą ważone pewne losy: gminy i mieszkańców, ponieważ wraz z 

dzisiejszym przyjętym planem modernizacji pani Prezes na pewno zaproponuje podwyżkę cen 

wody i ścieków, bo będzie musiała zbilansować i pozyskać środki zewnętrzne, bo jak widać w 

tych czterech latach inwestycji to jest 23 743 000 zł. także olbrzymia kwota, z tego wkład własny 

10 257 000 zł., a ile pozyskamy? Może 13 000 000 zł. to jest plan, możemy pozyskać więcej, 

możemy pozyskać mniej, ale trzeba znaleźć ten wkład własny i to jest olbrzymia kwota, ale cos 

trzeba robić trzeba realizować te zadania, więc za parę tygodni będziemy mieli problem z taryfą 

i Gmina będzie musiała to zbilansować, ponieważ Gmina w dwojaki sposób może ratować 

naszych mieszkańców i czuwać nad tym tematem, czyli dopłaty do wody tak jak do tej pory były, 

jeżeli będzie podniesiona taryfa lub dopłata do kapitału zakładowego spółki, czyli zadanie 

inwestycyjne. Dodał, że gdyby na dzień dzisiejszy powiedział, że to zostanie zrealizowane to 

spółka gminna będzie wykonywała większe inwestycje kwotowo niż sama Gmina, chociaż to 

jest nieodłączna część Gminy. Powiedział, że trzeba pochwalić. Dodał, że to na razie plany i 

zobaczy co z tego wyjdzie ale jest duże niebezpieczeństwo, że trzeba będzie podwyższać ceny 

wody i ścieków.  

Burmistrz – powiedziała, że jest to nieodłączna część gminy jeśli chodzi o Zakład Wodociągów 

i Kanalizacji i realizowane inwestycje sumują się jako Gmina. Dodała, że dlatego zrobiono 

spółkę jeśli chodzi o Zakład Usług Komunalnych, Zakład Wodociągów i Kanalizacji z tego 

względu, że inwestycje wykonywane przez ZWiK czy ZUK musiałaby wykonywać Gmina, a to 

oznaczałoby że nawet połowy tego byśmy nie zrobili, po pierwsze bo fizycznie nie byłoby to 

możliwe do zrobienia a po drugie finansowo nie unieślibyśmy czegoś takiego, bo nie ma na tyle 

środków własnych abyśmy podołali tym zadaniom. Powiedziała, że pamięta rok 2008 jak 

większość radnych mówiła, że jesteśmy niepoważni powołując spółkę, a dzięki temu że mamy i 

ZWiK i ZUK możemy realizować szereg inwestycji, które na pewno do tej pory nie byłyby 

zrealizowane gdyby to były nadal zakłady budżetowe. Dodała, że w budżecie nie było takiego 

dochodu jak podatek od nieruchomości czy od budowli jeśli chodzi o Zakład Wodociągów i 

Kanalizacji. Na dzień dzisiejszy o ok 1 000 000 zł. budżet zasila spółka. Powiedziała, że można 

spokojnie tą kwotą operować jako dotację dopłat do wody. Jest 23 000 000 zł. inwestycji ale jest 

szansa 13 000 000 zł. ściągnięcia więc to nie będzie nasz wkład, może 10 000 000 a może 

8 000 000 zł., dodała, że to potem zwiększa majątek spółki, od tego jest liczona amortyzacja 

więc to też jest kosztem. Dodała, że ten rok pokazał nam, że woda może być w cenie. Pani 

Burmistrz powiedziała, że nie chciałaby aby to się spełniło i podkreśliła, że jest za tym aby 

wykonywać jak najwięcej sieci wodociągowych i dodała, że całe szczęście, że Gmina nie 

informowała mieszkańców o tym, aby oszczędzać wodę, że nie można podlewać ogrodów czy 

wykorzystywać ich do innych celów. 
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Marta Konieczna – Morawa Prezes Zakładu Wodociągów i Kanalizacji – dodała, że są 

spółką w 100% kapitału Gminy i wykonują zadania własne Gminy, w związku z czym nic bez 

Gminy i nic przeciwko Gminie, realizuje to co jest w Strategii Gminy. Podziękowała za słowa 

uznania. Dodała, że trudno jest pospinać budżet i w tym roku posiłkowali się pożyczką z Gminy 

bo w okresie wakacyjnym nie udało się uzyskać pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu. Pani 

Prezes powiedziała, że nie jest to proste, ale starają się jak najbardziej.  

Burmistrz – na zakończenie tematu dodała, że grube miliony idą pod ziemię i nikt tego nie 

widzi, zaś gdyby te miliony dać nad ziemią to byłby zupełnie inny efekt wizualny. 

 

Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, podjęła: 

   

Uchwałę Nr XIV/127/15 

w sprawie wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i 

urządzeń kanalizacyjnych Zakładu Wodociągu i Kanalizacji Sp. z o.o. w Bystrzycy Kł. 

 

5/ Przewodniczący Rady – przedstawił kolejny projekt uchwały Rady Miejskiej w Bystrzycy 
Kłodzkiej o zmianie uchwały w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru 
godzin zajęć dla nauczycieli zatrudnionych na określonych stanowiskach. Poprosił Panią 
Burmistrz o informacje w sprawie uchwały. 
Burmistrz – powiedziała, że zmiana  tej uchwały z roku 2009 dotyczy nowopowstałej Szkoły 

Muzycznej II Stopnia, samorządowej szkoły, dlatego była konieczność wprowadzenia tych 

zmian, aby dyrektorzy czy nauczyciele zatrudnieni tam mogli skorzystać. 

Agnieszka Jędrak – Przewodnicząca Komisji Edukacji, Kultury i Sportu – poinformowała, że 

Komisja na posiedzeniu w dniu 28 września 2015 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały o 

zmianie uchwały w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dla 

nauczycieli zatrudnionych na określonych stanowiskach /7 za – jednogłośnie/. 

Mieczysław Kamiński – zadał Pani Burmistrz pytanie czy korzysta ona z tego prawa i zwalnia 

niektórych dyrektorów szkół z tego pensum dydaktycznego obowiązkowego. Dodał, że jest 

obowiązkowy wymiar godzin ale dyrektora można zwolnić.  

Burmistrz – odpowiedziała, że nie pamięta ale na ten rok szkolny nie. Dodała, że to nie jest 

duży wymiar. W szkołach ponadgimnazjalnych dyrektorzy mają bardzo wiele godzin a później 

są natychmiast wzywani do Powiatu to jest kosztem młodzieży. 

 

Rada w obecności 14 radnych, w głosowaniu jawnym, 14 głosami za, podjęła: 

 

Uchwałę Nr XIV/128/15 

uchwały o zmianie uchwały w sprawie określenia tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dla nauczycieli zatrudnionych 

na określonych stanowiskach 

 

6/ Przewodniczący Rady – przedstawił kolejny projekt uchwały Rady Miejskiej w Bystrzycy 

Kłodzkiej w sprawie zawarcia umowy partnerskiej z Gminą Zdobnice (Republika Czeska). 

Poprosił Panią Burmistrz o informację dotyczącą projektu uchwały. 

Burmistrz – poinformowała, że ten projekt uchwały jest zrobiony dla potrzeb chwili ponieważ 

możemy sięgnąć po naprawdę wysokie środki zewnętrzne. Dodała, że z Gminą Zdobnice 

planują razem złożyć wniosek do Środków Transgranicznych na rewitalizację Góry Parkowej, a 

nasz projekt opiewa aż na kwotę 5 500 000 zł. więc uzyskując 85% środków na ten cel to jest 
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naprawdę pokaźna kwota. Dodała, że ma nadzieję, że w międzyczasie jeżeli będzie potrzeba to 

nie będzie problemu podpisania takiej umowy, będzie zrobione to aby wykonać pewne zadania, 

które sprawią, że nasze miasto będzie wyglądało pięknie, ładnie i lepiej. 

Agnieszka Jędrak – Przewodnicząca Komisji Edukacji, Kultury i Sportu – poinformowała, że 

Komisja na posiedzeniu w dniu 28 września 2015 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały o 

zawarcia umowy partnerskiej z Gminą Zdobnice (Republika Czeska) /7 za – jednogłośnie/. 

Mieczysław Kamiński – powiedział, skoro jest taka sytuacja, że muszą być podpisane umowy 

partnersku a wtedy dopiero można wystąpić z wnioskiem o środki finansowe a oprócz tego 

jeszcze muszą być podobne projekty nie ma innego wyjścia i trzeba te umowy partnerskie 

podpisywać. Dodał, że być może będzie jeszcze kilka takich umów podpisanych w tej kadencji, 

ale to jest ostatnia szansa na zdobycie środków finansowych, a jest 5 000 000 możliwości 

pozyskania, a dotacja 85% to nawet nie ma o czym dyskutować.  

 

Rada w obecności 14 radnych, w głosowaniu jawnym, 14 głosami za, podjęła:   

 

Uchwałę Nr XIV/129/15 

w sprawie zawarcia umowy partnerskiej z Gminą Zdobnice (Republika Czeska) 
 

  
Ad. 4. Sprawozdanie z wykonania planu finansowego i rzeczowego za I półrocze 2015 r. 
Przewodniczący Rady – poinformował, że zgodnie z artykułem 266 ustawy z dnia 27 sierpnia 
2009 r. o finansach publicznych oraz uchwały  Nr XIV/154/11 Rady Miejskiej w Bystrzycy 
Kłodzkiej z dnia 29 lipca 2011 r.  w sprawie określenia zakresu i formy informacji o przebiegu 
wykonania budżetu Gminy za I półrocze, zarząd jednostki samorządu terytorialnego 
przedstawia organowi stanowiącemu jednostki samorządu terytorialnego i Regionalnej Izbie 
Obrachunkowej, w terminie do dnia 31 sierpnia: 
1) informację o przebiegu wykonania budżetu jednostki samorządu terytorialnego za 

I półrocze 2015; 
2) informację z wykonania planów finansowych przez instytucje kultury i samorządowy   
    zakład budżetowy;  
3) informację, o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej i przebiegu realizacji    
    przedsięwzięć.   
Stwierdził, że każdy z radnych otrzymał pisemną informację o wykonaniu budżetu oraz opinię 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w tej sprawie. 
Przewodniczący Rady odczytał uchwałę nr XI/186/2015 składu orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej we Wrocławiu z dnia 18 września 2015 r. w sprawie opinii o przedłożonej przez 
Burmistrza Bystrzycy Kłodzkiej informacji o przebiegu wykonania budżetu jednostki samorządu 
terytorialnego za I półrocze 2015 roku.  
Skład orzekający wydał opinię pozytywną z przedłożonej przez Burmistrza Bystrzycy Kłodzkiej 
informacji o przebiegu wykonania budżetu jednostki samorządu terytorialnego za I półrocze 
2015 roku oraz informacji zawartych w sprawozdaniach z wykonania procesu gromadzenia 
środków publicznych i ich rozdysponowania.  
Przewodniczący poprosił Panią Burmistrz o informację dotyczącą wykonania budżetu gminy za     
I półrocze bieżącego roku. 
Burmistrz – powiedziała, że przyjmując budżet i realizując jego po pierwszych 6 miesiącach 
niestety kwoty nigdy nie wskazują, że jest to 50% dochodu i 50% wydatku. Poinformowała, że 
dochodów zrealizowanych zostało ponad 56%, natomiast wydatków 43,56%, a związane jest to 
z tym, że realizacja pewnych prac i inwestycji jest wykonywana w pierwszym półroczu 
a kończona jest w następnym półroczu i wtedy są realizowane wydatki. W związku z tym, że 
jest już prawie koniec kwartału - te kwoty, cyfry i procenty są już zupełnie inne. Powiedziała, że 
odnośnie realizacji podatku dochodowego, pani Skarbnik uspokajała, że miesiące letnie 
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przyniosły dobre wpływy do budżetu i jeżeli taka będzie realizacja to nic złego się nie dzieje                    
i założone wielkości będą osiągnięte. Poinformowała, że są też mankamenty takie jak opłaty za 
gospodarkę odpadami, gospodarkę czynszową ale w porównaniu do lat ubiegłych należności są 
coraz mniejsze. Dodała, że w związku z tym, że nie było naborów wniosków w pierwszym 
półroczu tego roku i pojawią się one w drugim półroczu w październiku, listopadzie i grudniu - co 
spowoduje, że pewne rzeczy zapisane w budżecie nie będą wykonane, to oznacza, że mamy 
zapisany dwumilionowy kredyt, który miał wspomóc realizację tych inwestycji i nie ma potrzeby 
go zaciągać.  
Reasumując dodała, że na dzień dzisiejszy te kwoty są zupełnie inne, natomiast cieszy się, że 
jest pozytywna opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej i wszystkie wymagane do spełnienia 
wskaźniki są spełnione. 
Janusz Gałan – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – poinformował, że Komisja bez 

uwag przyjęła informację z wykonania budżetu gminy za I półrocze 2015 /8 za – jednogłośnie/. 

Agnieszka Jędrak – Przewodnicząca Komisji Edukacji, Kultury i Sportu – poinformowała, że 

Komisja przyjęła bez uwag informację z wykonania budżetu gminy za I półrocze 2015 

/9 za – jednogłośnie/. 

Władysława Płoch – Przewodnicząca Komisji Rolnictwa i Zagospodarowania Gminy – 

poinformowała, że Komisja na posiedzeniu w dniu 28 września 2015 r. przyjęła bez uwag 

informację z wykonania budżetu gminy za I półrocze 2015 /5 za – jednogłośnie/. 

Urszula Kular – Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej – poinformowała, że Komisja przyjęła bez 

uwag informację z wykonania budżetu gminy za I półrocze 2015 /6 za – jednogłośnie/. 

Mieczysław Kamiński – powiedział, że w dalszym ciągu widzi niebezpieczeństwo 

niewykonania pewnych dochodów, zostaje problem ze sprzedażą mienia. W przypadku 

sprzedaży majątku to wykonanie tylko w wysokości 737 118 zł. to jest 19,42% planowanych 

dochodów z tej sprzedaży. Powiedział, że bardzo poważnym problemem, który jest 

niewykonywany to są dochody zagospodarowania odpadami komunalnymi 1 365 376,04 zł. a 

wydatki na to do półrocza wyniosły 1 605 437,68 zł. - czyli według prognozy pesymistycznej 

może to przekroczyć pół miliona deficytu na gospodarce odpadowej.  

Dodał, że chce zwrócić uwagę na duże niebezpieczeństwo i zagrożenie związane  

funkcjonowaniem Miejsko Gminnego Ośrodka Kultury. Jak ktoś umie liczyć to niech policzy                  

i zastanowi się, ponieważ plan na początku roku czyli na cały rok kalendarzowy i budżetowy 

2015 był w wysokości 1 147 390,00 zł. a Dom Kultury wykonał na 1 284 840,00 zł.  Natomiast 

wykonanie 909 000, 00 zł. - to zostaje 384 tysiące mniej więcej na całe drugie półrocze.                   

W związku z tym co sesję będziemy dopisywać do budżetu Miejsko Gminnego Ośrodka Kultury 

pieniądze. Powiedział, że Regionalna Izba Obrachunkowa zausterkowała zapisy w tym właśnie 

względzie, bo na stronie 156 - tam gdzie są wykonanie dotacje, i dotacja do Miejsko Gminnego 

Ośrodka Kultury wynosi 909 658, 20 zł. a na stronie 166 gdzie jest wykonanie budżetu z planu 

finansowej instytucji kultury Dom Kultury Miejsko Gminny i pani Dyrektor wpisała kwotę inną 

909 658, 20 zł. a tutaj jest 984 053, 20 zł. Zwrócił się do pani Skarbnik aby wyjaśniła dlaczego 

te dwie cyfry są różne. 

Skarbnik – powiedziała, że w rozdziale 52109 - Miejsko Gminnego Ośrodek Kultury ma dotację 
w dwóch paragrafach:  w paragrafie 248 i w paragrafie 622 na dotacje na wydatki inwestycyjne. 
Zwróciła się do pana Kamińskiego, że jak doda te dwie dotacje to jest to kwota z opinii 
Regionalnej Izby Obrachunkowej.  
Mieczysław Kamiński – powiedział, że jeszcze chce zwrócić uwagę na dosyć duże wydatki na 
imprezy. Dotacja na Dni Świętego Floriana dla Miejsko Gminnego Ośrodka Kultury - 100 000, 
00 zł. Dodał, że wydaje mu się, że to trochę tak: „zastaw się a postaw się”. 
Przewodniczący Rady – zwrócił się do p. Kamińskiego, że nie możemy oszczędzać bo to jest 
promocja naszej gminy. 
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Mieczysław Kamiński – powiedział, że chce dokończyć to co p. Adamów mówił a chodzi o to, 
aby może Wilkanów albo inna wioska zorganizowała dożynki na przykład za 50 000 zł. 
Burmistrz – powiedziała, że Wilkanów dożynki zrobił za 110 000 zł.  
Mieczysław Kamiński – powiedział, że skład orzekający RIO na podstawie przedłożonych 
materiałów ocenił i wydał opinię pozytywną ale wyraźnie napisał również, że celowość                        
i gospodarność należy do właściwości wyłącznie Rady Miejskiej w Bystrzycy Kłodzkiej i radni 
mogą mieć pewne wątpliwości. Dodał, że gdyby dodali te inne wydatki na przykład na Dni 
Floriana to będzie jeszcze kilkadziesiąt tysięcy złotych. 
Przewodniczący Rady – powiedział, że w związku z tym, że Regionalna Izba Obrachunkowa 
żąda formalnego przyjęcia przez Radę Miejską informacji z wykonania budżetu za I półrocze – 
musimy tego dokonać poprzez głosowanie. 
 

Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, przyjęła informację                      

o przebiegu wykonania budżetu Gminy Bystrzyca Kłodzka za I półrocze 2015 r.   

 

Ad. 5. Wykonanie planów finansowych przez instytucje kultury w Bystrzycy Kłodzkiej za 
I półrocze 2015 r. 
Janusz Gałan – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – poinformował, że  
1/ Komisja bez uwag przyjęła sprawozdanie z wykonania planu finansowego instytucji kultury 
Biblioteki Publicznej za rok 2015 /10 za – jednogłośnie/. 
2/ Komisja bez uwag przyjęła sprawozdanie z wykonania planu finansowego instytucji kultury 
Muzeum Filumenistycznego za rok 2015 /10 za – jednogłośnie/. 
3/ Komisja bez uwag przyjęła sprawozdanie z wykonania planu finansowego instytucji kultury 
Miejsko Gminnego Ośrodka Kultury za rok 2015 /10 za – jednogłośnie/. 
Mieczysław Kamiński – powiedział, że przy okazji takiego punktu zawsze powinni być obecni 
dyrektorzy i księgowi tych instytucji kultury a ciągle nie widać na sali Dyrektor Miejsko 
Gminnego Ośrodka Kultury.   
Burmistrz – poinformowała, że jest kontrola w Miejsko Gminnym Ośrodku Kultury, która trwa 3 
dni, a więc pani Dyrektor pilnuje spraw z zakresu kontroli. 
Przewodniczący Rady – powiedział, że jeśli nie ma uwag temat uważa za zrealizowany                      
i przyjęty przez Radę.  
 
Ad. 6. Zatwierdzenie protokołu z sesji. 
Przewodniczący Rady – przystąpił do realizacji pkt. 6 i zaproponował zatwierdzenie protokołu 
w XIV sesji odbytej w dniach 17 i 18 września 2015 roku    
 
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, przyjęła protokół z XIV 
sesji Rady odbytej w dniach 17 i 18 września 2015 r. 
 
Ad. 7.  Informacje Burmistrza. 
Burmistrz podziękowała radnym i wszystkim obecnym za udział w drugiej części sesji                       
w Kaźmierzu, gdyż to była wyjątkowa chwila z uwagi na Jubileusz 20 – lecia współpracy.  
Poinformowała, że: 
-  19 września 2015 roku obchodzony był Jubileusz 15 – lecia Towarzystwa Miłośników  
   Gorzanowa i 70 – lecie Szkoły w Gorzanowie. 
-  22 i 23 września 2015 roku w Warszawie Gmina Bystrzyca Kłodzka otrzymała w Senacie  
   nagrodę za 310 punktów solarowo - hybrydowych, które zostały wykonane przez gminę. 
-  18 września 2015 roku nagrodę za najlepszą miejscowość w plebiscycie Gazety Wrocławskiej   
   odebrał pan Tomasz Nowicki w Zamku Książ - Bystrzyca Kłodzka wygrała bezapelacyjnie  
   przed innymi miastami naszego województwa. 
-  25 września 2015 r. odbył się Jubileusz 25 – lecia firmy Mineral, w związku z tym od 1  
   stycznia podatki tej spółki będą wpłacane w Gminie Bystrzyca Kłodzka. 
-  26 września 2015 r. - 9 par z tytułem 50 – lecia pożycia małżeńskiego otrzymało medale od   
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   Prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej. 
-  26 września 2015 r. odbyło się robocze spotkanie z panem Kazimierzem Kutzem podczas  
   którego pan Konrad Tomaszewski robił odlew twarzy pana Kazimierza Kutza do przyszłej alei  
   gwiazd w Bystrzycy Kłodzkiej. 
-  26 września 2015 roku odbył się koncert zespołu „Dom o Zielonych Progach”, który kończył  
   trzydniowy cykl Dni Kultury i Turystyki w naszej gminie.  
   24 września z tego powodu pan Wojewoda Tomasz Smolarz zagościł u nas i spotkał się z  
   nami w tej sali z przewodnikami Sudeckimi. 
-  trwają rozmowy z reżyserem panem Andrzejem Wajdą, który wstępnie już wyraził chęć    
   przyjazdu do Bystrzycy Kłodzkiej. Bystrzyca może stać się miastem filmowym, gdzie   
   zainicjowalibyśmy taki festiwal, gdzie będą przyjeżdżały sławy krajowe, europejskie i nie tylko  
   może spowodować, że będzie to całkiem niezła promocja dla naszego miasta. Powiedziała,  
   ze nie chce zdradzać tajemnic ale są to osoby na najwyższej półce w naszym kraju. Dodała,  
   że jak będzie miała sto procent pewności i potwierdzenia -  to przekaże tą informację. 
 
Ad. 8.  Zapytania radnych. 
Dariusz Piotrowski – zwrócił się z zapytaniem jak wygląda sytuacja z dyplomem dla                         
p. Krystiana Wdowiaka za „Odkrywamy Bystrzycę Kłodzką”. 
Burmistrz – odpowiedziała, że za „Odkrywamy Bystrzycę Kłodzką” w internecie są 
podziękowania dla pana Krystiana. Dodała, że oficjalne podziękowania zamierza się wręczyć na 
imprezie dla szerszego kręgu odbiorców. Powiedziała, że jest bardzo wdzięczna panu 
Krystianowi i należą się słowa uznania. 
Dariusz Piotrowski – zwrócił się z pytaniem odnośnie strefy, gdyż jak mówi prawdopodobnie w 
tym roku będziemy mieli wszystkie przyłącza więc postuluje aby zastanowić się w którym 
kierunku dalej będziemy szli bo trzeba tam drogę wybudować, budynki… Pyta w jakim trybie 
będziemy szli, czy to my będziemy budować czy będziemy czekali aż inwestor to wybuduje? 
Burmistrz – odpowiedziała, że jest już dokumentacja na drogę zjazdową do strefy. Były 
rozmowy z panią Moniką Pyrcz – Jurczyk, że to Gmina Bystrzyca Kłodzka wystąpi z wnioskiem 
o sfinansowanie z RPO przyłącza energetycznego, kanalizacji i sieci wodociągowej. Dodała, że 
jak na sto procent będzie miała informacje potwierdzające to jest chętny inwestor, który chce 
kupić całą działkę - czyli ponad 10 ha, to on będzie budował hale produkcyjne i wewnętrznie 
będzie urządzał sobie tą działkę. 
 
Ad. 9.  Informacje Przewodniczącego Rady. 
Przewodniczący Rady poinformował, że do Biura rady wpłynęły następujące pisma: 
1/ pani B. Korczyńskiej z Bystrzycy Kłodzkiej. 
2. Pismo pana A. Walawskiego w sprawie umorzenia należności. 
 
Ad. 10.  Sprawy różne i wolne wnioski. 
Burmistrz – poinformowała, że od pana Starosty otrzymała pismo, które jest pokłosiem 
spotkania z radnymi powiatowymi. Pan Starosta Maciej Awiżeń napisał wniosek do gminy                  
z prośbą aby partycypować w kosztach realizacji zadania: budowa drogi Gorzanów – Mielnik. 
Dodała, że wstępnie deklarowała nasz udział, ale chciałaby aby przegłosować to jako wniosek 
aby móc pewną kwotę pieniędzy zarezerwować z panią Skarbnik do przyszłorocznego budżetu. 
Powiedziała, że dofinansowanie drogi uwarunkowaliśmy tym, że zostanie przełożona kostka w 
Międzygórzu przynajmniej na odcinku 250 m przy hotelu „Nad Wodospadem” aż do „Millenium”     
i tak jak Starosta p. Marchewka potwierdził jest złożony wniosek przez Powiat, to jest tzw. 
osuwisko w Międzygórzu i remont tej drogi jest wpisany w tym przedsięwzięciu. Dodała, że 
warto pomóc samorządowi powiatowemu. Rzecz w tym, że te drogi są na terenie naszej gminy i 
nam nikt ich nie zabierze. Ponownie zwróciła się z prośbą o pozytywne zaopiniowanie tego 
wniosku. 
Dariusz Piotrowski – zadał pytanie jaki jest koszt wkładu naszego. 
Burmistrz – odpowiedziała, że  według dokumentacji jest to 800 000 zł., 50% jest przewidziany 
bo do tzw. „schetynówek” składany jest wniosek, natomiast drugie 50% po połowie, czyli 
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wychodzi po 200 000 zł., ale powiedziała do pana Starosty, że w budżecie zapiszą te 200 000 
zł, natomiast w porozumieniu wpiszemy 25%, nie więcej, bo ta kwota może być niższa. Więc nie 
deklarujmy dla nich 200 000 zł. tylko zadeklarujmy 25% a w budżecie wpiszemy 200 000 zł., 
natomiast ma nadzieję, że to będzie kilkadziesiąt tysięcy mniej. 
Dariusz Piotrowski – mówi, że to jest już druga droga w Gorzanowie. Powiedział, że   
wcześniej rozmawialiśmy o drodze i o remoncie w Gorzanowie i teraz jest wszystko wiadomo 
robota pana Roberta Dumy. Teraz pytanie jest czy nie podjęlibyśmy środków żeby pomóc panu 
Leszkowi Stróżowi w tej drodze powodziówce na Nową Łomnicę. Bo za chwile się okaże, że 
będzie kolejny wniosek na Gorzanów i wszystkie drogi będą remontowane tam gdzie pan Duma 
mieszka. Ja nie mam nic przeciwko, tylko za miesiąc, za dwa się okaże, że kolejna droga w 
Gorzanowie będzie do remontu, do której my się dołożymy.  
Burmistrz – odpowiedziała, że rozmawialiśmy o Gorzanowie i są aż dwie drogi. Na dobrą 
sprawę nie dwie drogi tylko ewentualnie wspomożemy Powiat i mówiliśmy o chodniku wzdłuż 
drogi Nadrzecznej i ewentualnie o Modrzewiowej o jednej jeszcze mijance. To nie będzie prosta 
sprawa, że zaraz będziemy to robić gdyż to na pewno potrwa.  Pytanie jest takie czy Powiat, 
oprócz tego, że złożył wniosek na drogę w Gorzanowie czy zechce złożyć wniosek na drogę              
w Nowej łomnicy? Jeżeli nie będzie takiej woli ze strony powiatu kwota znowu będzie musiała 
być rozgospodarowana na inne cele. Z rozmowy, która była tutaj wynikało, że nie o tej drodze 
mówił pan Starosta Marchewka jeśli chodzi o pisanie wniosku do Wojewody i uzyskanie 
środków na usuwanie skutków klęsk żywiołowych, mówił o zupełnie innych drogach. Dodała, że 
zapyta czy gdyby Gmina zadeklarowała ewentualną pomoc przy tej drodze to czy byłaby chęć 
złożenia wniosku przez powiat.   
 
Rada przegłosowała wniosek w sprawie partycypacji Gminy Bystrzyca Kłodzka w sprawie 
przebudowy drogi powiatowej Gorzanów – Mielnik. 
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, przyjęła wniosek. 

 

Dariusz Krzemiński – powiedział, że na ul. Międzyleśnej wyborcy nie mieli przez 5 lat wody. 

Podjął więc decyzję, że pomoże mieszkańcom i „wziąłem ten licznik na siebie na jednej działce, 

bo nikt nie chciał tego zrobić”.  Na chwilę obecną przyszła faktura na kwotę 2 910 zł. Ta woda 

zostanie odcięta jeżeli się tego nie ureguluje. Zwrócił się z prośbą do Rady czy jest taka 

możliwość, aby w części umorzyć zaległość. Mówi, że wpłacił już 500 zł. tytułem zaliczki i 

zobowiązał się do wpłaty jeszcze 1 000 zł., a resztę kwoty poprosił o umorzenie. 

Burmistrz – odpowiedziała, że ważną rzeczą jest to, że wszyscy korzystali z tej wody a licznik 

jest na pana Darka. 

Marta Konieczna – Morawa Prezes Zakładu Wodociągów i Kanalizacji – powiedziała, że w 
ubiegłym roku pan Dariusz Krzemiński podpisał umowę na wodomierz główny, który mierzy 
ilość wody dostarczonej do działek na ul. Międzyleśnej.  Nikt nie chciał tej wody wziąć na siebie 
bo wiedział, że później są problemy z rozliczeniem. Dodała, że ta instalacja, która tam jest to  
działkowicze sobie sami popodłączali i nikt nie zna jej stanu. Pan Darek został poinformowany 
jakie mogą być konsekwencje po czym została podpisana umowa na dostawę wody na działki i 
z tej umowy trzeba się teraz wywiązać.  
Tydzień temu pan Darek napisał zobowiązanie, że będzie płacił za tą wodę w ratach. Zapłacono 
500 zł, zostało jeszcze 5 rat i nie ma możliwości żeby należność za tą wodę umorzyć. Jedyne 
co można zrobić to, że działkowcy którzy korzystają z tej wody oddadzą panu za tą wodę 
pieniądze. Na tych działkach był wcześniej problem jeśli chodzi o opłatę za wodę. Na tych 
działkach woda regularnie była zakręcana bo nikt za nią nie płacił.   
Burmistrz – powiedziała, że sytuacja jest wyjątkowa i proszę nie mówić, że nie ma takiej 
możliwości i że nie można tego umorzyć. Dodała, że pan Darek powinien napisać do Rady 
Nadzorczej spółki żeby zaopiniować ten wniosek. Zwróciła się do pana Dariusza Krzemińskiego 
żeby nie robić składki dla osób niepełnosprawnych ale wpłacić te 1 000 zł. za tą wodę do ZWIK 
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gdyż zakład poniósł swego rodzaju straty i koszty a o pozostałą kwotę proszę napisać wniosek 
do Rady Nadzorczej żeby zaopiniowała. 
Marta Konieczna – Morawa Prezes Zakładu Wodociągów i Kanalizacji – mówi, że tym 
sposobem wprowadzany jest precedens. Na wszystkich innych ogrodach działkowych jest 
bardzo duże zużycie w tym roku, z racji tego, że nie wiemy czy to były awarie czy to było 
podlewanie ogrodów. 
Burmistrz – odpowiedziała, że na innych ogrodach działkowych wszyscy mają opomiarowanie, 
tutaj jest jeden zawór główny, który jest na pana Dariusza Krzemińskiego.   
Marta Konieczna – Morawa Prezes Zakładu Wodociągów i Kanalizacji – powiedziała, że 
zarządcy ogrodów, którzy płacą za zawór główny doprowadzili do tego aby te ogrody były 
opomiarowane, pan Darek też mógł to zrobić.  
Burmistrz – powiedziała, że jeśli już to jest to wina Gminy, ogródki działkowe są dzierżawione 
od Gminy, to jest własność gminna. Powiedziała, że ma prośbę i zwróciła się do p. Marty 
Koniecznej – Morawy, że są spółką w stu procentach gminną, więc właściciel zwraca się do 
państwa z prośbą aby tą sytuację rozpatrzyć gdyż nie są to działki opomiarowane.  
Dariusz Krzemiński – zwrócił się do pani Prezes, że jak przychodzi tam 20 osób z małymi 
dziećmi na działkę i nie mają gdzie rąk umyć to trzeba się jakoś zachować i nie można się tak 
obracać od ludzi. 
Burmistrz – powiedziała, żeby pan Dariusz zwrócił się na piśmie do Rady Nadzorczej. 
Marta Konieczna – Morawa Prezes Zakładu Wodociągów i Kanalizacji – mówi, że jeżeli to są 
ogrody działkowe to rozumie, że w przyszłym roku Gmina zawrze ze ZWiK umowę na te ogrody 
działkowe, jeżeli nie osoba prywatna, która będzie płaciła. 
Burmistrz – zaproponowała skończyć tą dyskusję. 
Mieczysław Kamiński – powiedział, że pani Burmistrz obiecała informację na temat azbestu.  
Burmistrz – powiedziała, że musi zadzwonić do pana Sekretarza. Nie ma pani Moniki 
Romanowskiej i miał zrobić to pan Kiszka ale nie dostała żadnej informacji. 
Przewodniczący Rady – zwrócił się do p. Kamińskiego żeby omówić sprawę na komisji 
poświęconej sprawom gospodarki odpadami. 
Sekretarz sesji – poinformował, że nie wpłynął żaden wniosek. 
Burmistrz –  poinformowała, że planuje się  zrobić eksperyment w Długopolu Zdroju z tego 
tytułu, że jest tam wykonana siec kanalizacyjna. Chodzi o to aby komisja porządkowa  
sprawdziła czy śmieci są faktycznie segregowane tak jak mieszkańcy zadeklarowali, czy jest 
kompostownik na posesji. Przy okazji zobaczymy czy są psy w mieszkaniu i czy jest płacone za 
to. Jeżeli nie było podłączenia do sieci kanalizacyjnej i jeszcze nie ma to czy były wywożone 
szamba. Dodała, że przy tej okazji inne rzeczy zostaną uregulowane. Chciałaby bardzo aby 
podjąć taką uchwałę o powołaniu komisji do tych celów. Powiedziała, że zobaczymy jak to 
zafunkcjonuje w Długopolu Zdroju i później aby taka komisja przeszła w każdej miejscowości. 
To będzie trochę trwało, ale będzie inwentaryzacja wszystkich problemów mieszkańców, będzie 
informacja u kogo brakuje wody w studni i inne problemy przy okazji. Taki projekt uchwały 
zostanie przygotowany. 
Janusz Gałan – dodał, że komisja miałaby się składać z 5 osób: przedstawiciela Gminy, 
przedstawiciela ZUK, przedstawiciela ZWiK, dzielnicowego policji i sołtysa danej miejscowości. 
Jeśli komisja sprawdzi się w Długopolu do będzie kontynuacja w innych sołectwach. 
Burmistrz – powiedziała, że jeszcze nie sprawdzono tej informacji odnośnie punktu 
widokowego który jest w Porębie. 
 
Ad. 11.  Zamknięcie obrad. 
Wobec wyczerpania porządku obrad – Przewodniczący zamknął obrady XV sesji Rady Miejskiej 
Bystrzycy Kłodzkiej. 
 
 
 


